
Geachte Mevrouw van der Wal-Zeggelink, 

Via deze brief wil ik u graag infomeren over mijn zienswijze / gevoel met betrekking tot de 
voornemens om de jacht op een aantal soorten niet te openen. Ik ben opgegroeid in een polder en 
reeds 4e generatie wildbeheerder/jager. 

Ik wil niet al te lang stil staan bij de vraag omtrent de data die door de minister en zijn team gebruikt 
zijn voor de voorlopige conclusies waarop het voorstel is gebaseerd. Hierover is reeds door meerder 
instanties waaronder de KNJV aangegeven dat de basis van de data en de beoordelingsmethoden op 
zijn minst discutabel zijn. 

Ik begrijp dat het concept van wildbeheer / jacht erg gevoelig ligt in ons land. Dat neemt niet weg dat 
onze overheid in ons aller belang dient te handelen op basis van juiste data en gedegen inzicht. Wat 
mij met name verbaast is dat de data die door de WBE’s al jaren lang  verzameld wordt niet of 
nauwelijks gebruikt wordt in het onderzoek. Dit geeft mij het gevoel dat er een gebrek aan 
vertrouwen is jegens alle wildbeheerders en hun bijbehorende instanties. 

Zo een gebrek aan vertrouwen zou het fundament van onze samenleving ernstig aantasten. Ook zou 
dit niet bijdragen bij aan het gewenste vertrouwen in onze overheid welke u graag zou zien van ons. 

Ik ben van mening dat het voor u belangrijk is te weten dat wij als wildbeheerders te allen tijde 
verantwoordelijkheid voelen, en verantwoordelijk zijn voor een gezonde wildstand/populatie. Wij 
investeren, veelal kosteloos, enorm veel tijd en energie in beheer en kennis. Hierbij kunt u onder 
andere denken aan:

- Volgen jachtopleiding
- Specialistische cursussen voor soorten 
- Specialistische cursussen voor habitat
- Onderhouden habitat
- Bestuursfuncties voor onze instanties (WBE’s e.d.)
- Observatie in het veld
- Verplichte Tellingen
- Tellingen op eigen initiatief, terrein specifiek
- Contacten onderhouden met grondeigenaren
- Contacten onderhouden met grondgebruikers. 
- Grondeigenaren/gebruikers begeleiden in habitat verbeteringen
- Soms zelfs op kosten wildbeheerder habitat creëren
- Preventieve maatregelen bij ecologische of economische schade
- Ondersteunend afschot bij ecologische of economische schade
- Investeren in gereedschappen / middelen om schade te voorkomen
- Kennisoverdracht aan derden
- Uitleg over wat wildbeheer inhoud aan en waarom het nodig
- En nog veel meer…. 



Als laatste wil ik u vragen om eens te kijken naar de ontwikkeling van soorten die al geruime tijd van 
de bejaagbare soorten lijst af zijn. Ik kan mij niet aan de indruk onttrekken dat ook u daar zult zien 
dat zonder wildbeheer/jacht er niet per definitie verbeteringen zijn in de populaties maar zelfs het 
omgekeerde. Daarnaast kunt u zich misschien wel afvragen of soorten op de lijst wellicht het niet 
beter doen omdat er nog sprake is van Wildbeheer door jagers…. 

In afwachting van een overheid die zich niet laat leiden door degene die het hardst schreeuwen 
verblijf ik.. 

Hoogachtend 

Jacobus Klein Hesselink 


